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De fractie heeft de volgende vragen

Geachte voozitter,

Bijgevoegd het Jaarverslag2022 van de Raad van State. Neem daarbij het bij u bekende rapport over

het ondezoek naar de lage opkomst bij de gemeenteraadsverkiezingen in 2022 van Eric van

Arendonk. College, Organisatie en Raad zijn bezig vertaalslagen te maken vanuit beschikbare

informatie. Ook bovengenoemde rapporten spelen hierbij een rol. Uiteindelijk gaat het om de

samenhang. Hoe kom je tot een eenduidig en werkbaar geheel, waarbij vanuit het Jaarverslag van de

Raad van State de aanbevelingen worden meegenomen en geïmplementeerd en er vanuit het

rapport van Eric van Arendonk een antwoord wordt gegeven op de zwakten? lmmers; in de kopgroep

kun je nog zo hard sprinten, maar als in de staart vertraging is, kom je niet echt veel verder.

Ten aanzien van het Jaarverslag 2022Raad van State:

Hier gaat het om venrachtingen en keuzes; een overheid die meer belooft dan het na kan komen of
waar kan maken, ondermijnt zelf -het toch al kwetsbare- vertrouwen! Een belangrijke boodschap, die

op alle lagen binnen de overheid van toepassing is. Dit vraagt om slagvaardig handelen, waarbij er
politiek keuzes moeten worden gemaakt in wat wel en wat niet te doen; overheidskeuzes die nooit

iedereen tevreden zullen stellen. lmmers, de overheid kan niet ieder leed of ongenoegen in de

samenleving dragen. De compensatiecultuur legt een (te) groot beslag op de financiële en personele

slagkracht van de overheid... .grote uitvoeringsproblemen liggen op de loer!

Hier loopt een rode draad die de slagkracht zichtbaar beTnvloed: complexiteit, regelgeving, problemen

in de uitvoering -mede veroorzaakt door tekorten in menskracht en de toegenomen behoefte aan

maatwerk-, onvoldoende duidelijke keuzes en prioriteitsstelling en daarbij: moeizame interactie tussen

overheden.

De maatschappelijke opgaven zijn niet alleen urgent, maar ook ingewikkeld. Leefomgeving,
jeugdzorg, asiel, toeslagen en rechtspraak zijn de vijf thema's die de Raad van State in zijn
jaarverslag uitlicht en beschrijft. Zijzijn illustratief voor de complexiteit van de opgaven waarvoor de

overheid zich gesteld ziet. De noodzaak van adequate oplossingen is urgent, maar de slagkracht van

de overheid stokt. Dat ondermijnt het vertrouwen in het functioneren van de democratische

rechtsstaat. Niet alles kan en niet alles kan tegelijkertijd. Slagvaardig handelen betekent keuzes

maken en die consequent uitvoeren.

De Raad van State komt in zijn beschouwing met richtingwijzers voor een slagvaardige overheid,

waarbij de conclusie is dat een herovenrueging van de overheidsinzet voor de komende jaren

noodzakelijk is. De Raad van State reikt in zijn beschouwing hiervoor enkele handvatten aan, waarbij

wordt gesproken over het reduceren van veruachtingen, het bewaken van de samenhang in beleid,
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wetgeving en uitvoering, het zo eenvoudig mogelijk inrichten van wetgeving en het beter op elkaar
afstemmen van nationale opgaven en decentrale slagkracht.

Een waardevolle beschouwing van de Raad van State dus, waarbijwijvan mening zijn, dat de

reikwijdte van dit rapport ook belangrijk is voor Roosendaal en haar regio. Daarom de volgende

vragen.

Vraaq 1

Bent u bekend met de beschouwing van de Raad van State in het Jaarverslag2022 en ziet u hierin

kansen? Hoe kunnen we de richtingwijzers uit dit rapport goed benutten (college, raad, algemeen

directeur + organisatie, in onderlinge samenhang)?

Vraag2

Zie ook de eerdere raadsvragen (065-2023) over gemeenten over hun rol na de toeslagenaffaire en

de mogelijkheid tot maatwerk. Ook deze vragen gaan over het vertrouwen dat bewoners hebben in de

overheid; over afhaken en aanhaken. Ook het rapport over de lage opkomst bij de
gemeenteraadsverkiezingen 2022 van Eric van Arendonk gaat hierover.

Hoe komen wij tot een integrale aanpak en gedeelde slagkracht? En tot afstemming hierover tussen

college, organisatie en raad, met elkaar.. ..Zij aan Zii?

Vraaq 3

Leg daar tot slot nog eens overheen het rapport van Martin van Rijn "Tot hier en niet verder", met

daarin lessen voor de stedelijke vernieuwingsaanpak in Rotterdam (en de rest van Nederland!). Hierin

wordt onder meer gesproken over het belang van het versterken van het bondgenootschap met de

bewoners, waarbij het eigenaarschap van inwoners over hún vraagstukken centraal komt te staan.

Gaan wij deze lessen implementeren in Roosendaal? En hoe worden de inwoners betrokken bij deze

opgaven?

Alvast dank voor uw antwoorden, waarna wij hopen op debat en/of nadere afstemming

Namens de fractie van PvdA,

Paul Klaver



Wij beantwoorden de vraag als volgt

Vraag 1

Bent u bekend met de beschouwing van de Raad van State in het Jaaruerslag 2022 en ziet u hierin

kansen? Hoe kunnen we de richtingwijzers uit dit rapport goed benutten (college, raad, algemeen

directeur + organisatie, in onderlinge samenhang)?

Het jaarverslag 2022 van de Raad van State is ons bekend. ln het jaarverslag komen vele herkenbare

zaken naar voren, zoals het belang van prioritering, samenhang in beleidskeuzes en uitvoering en het

belang van een transparante en zorgvuldige weging van de betrokken belangen bij beleid. Dit zijn

zaken waar wij als college volop aandacht voor hebben. Laten wij als raad, college en organisatie

samen werken aan hoe wij onderling in samenhang kunnen handelen vanuit onze eigen rollen en

kaders. Het rapport gaat ook in op het dalende vertrouwen in de overheid. Wij hebben zeker oog voor

deze ontwikkeling en dit is dan ook een van de redenen geweest voor het college om het programma

betrouwbare & gastvrije gemeente op te starten. Binnen dit programma wordt momenteel gewerkt

aan een programmaplan, zoals toegelicht op de raadsavond van 5 april 2023, door
programmamanager Patricia Stroo. Tijdens deze raadsavond is aangeboden aan de aanwezigen om,

indien zij daar interesse in hebben, mee te denken in het programmaplan. Ook in dit programma

trekken wijgraag samen met u op.

Vraag2

Zie ook de eerdere raadsvragen (065-2023) over gemeenten over hun rol na de toeslagenaffaire en

de mogetijkheid tot maatwerk. Ook deze vragen gaan over het vertrouwen dat bewoners hebben in de

overheid; over afhaken en aanhaken. Ook het rapport over de lage opkomst bii de

gemeenteraadsverkiezingen 2022 van Eric van Arendonk gaat hierover. Hoe komen wii tot een

integrale aanpak en gedeelde slagkracht? En tot afstemming hierover fussen college, organisatie en

raad, met elkaar....Zij aan Zii?

Zie hierover ook het antwoord op vraag 1.

Vraag 3

Leg daar tot stot nog eens overheen het rapport van Martin van Riin "Tot hier en niet verder", met

daarin /essen voor de stedetijke vernieuwingsaanpak in Rotterdam (en de rest van Nederland!). Hierin

wordt onder meer gesproken over het belang van het versterken van het bondgenootschap met de

bewoners, waarbij het eigenaarschap van inwoners over hún vraagstukken centraal komt te staan.

Gaan wij deze lessen imptementeren in Roosendaal? En hoe worden de inwoners betrokken bii deze

opgaven?

Op dit moment krijgt het programma betrouwbare & gastvrije gemeente meer vorm en komen er

functionarissen in dienst binnen het programma die zijn gespecialiseerd in participatie. Zijgaan lijn

aanbrengen in onze participatie-aanpak. Onder andere door de formulering van een visie die

participatief getoetst zal worden, een leidraad voor het handelen intern en een toolkit. Dit houdt zeker

niet in dat er op dit moment niet aan participatie gedaan wordt vanuit de gemeente. Wijwerken
momenteel hard aan een werkwijze waarbij het participatiedoel en vooral eenduidigheid voorop staan.

Van tevoren moet duidelijk zijn wat een inwoner van het participatieproces mag verwachten en wat er

met de uitkomsten van het proces wordt gedaan. Daarnaast geldt afspraak is afspraak en wij staan in

open dialoog. Dit met het oog op inwoners echt betrekken bij hun straat, buurt, dorp, stad of

vraagstuk. Wij zullen het aangegeven document ook bij hen onder de aandacht brengen.
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